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Grammar Reference

Hello 
Elöljárószavak hely kifejezésére

Elöljárószavak idő kifejezésére

at six o’clock / at half past two, etc.

A “can” segédige használata

KIJELENTŐ MÓD

TAGADÁS
can’t (cannot) 

KÉRDŐ ALAK RÖVID VÁLASZ

can’t

• A “ ” segédigével képességet fejezünk ki:
ud úszni.

Module 1 
A folyamatos és egyszerű jelen igeidő

egyszerű jelen igeidő
KIJELENTŐ MÓD

TAGADÁS
don’t

doesn’t
don’t

KÉRDŐ ALAK

folyamatos jelen igeidő
KIJELENTŐ MÓD

TAGADÁS
‘m not

isn’t
aren’t

KÉRDŐ ALAK

Az egyszerű jelen igeidőt használjuk:
• állandó állapotokra.

Ben lives in London. Ben Londonban él.
• rendszeresen előforduló szokások vagy 

kifejezésére.

Mindig nyolckor reggelizünk.
• általános igazságokra.

A Föld a nap körül forog.
• menetrend, órarend szerint zajló történésekhez.

The train leaves at 9 o’clock. A vonat 9 órakor indul.

len igeidőt használjuk:
• átmeneti állapotokra.

I’m taking driving lessons this month. 
Ebben a hónapban vezetni tanulok.

• a beszéd pillanatában bekövetkező cselekvésekre.

• a közeli, biztos jövőben történő cselekvésekhez.
We’re flying to Zanzibar tonight. 
Ma este Zanzibárba repülünk.
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Időhatározók
Egyszerű jelen

Statív, állapotleíró igék
Az alábbi igéket nem használjuk folyamatos igeidőkben:

• see, hear, 
• like, love, hate, want, need, etc.
• think, understand, know, etc.
• be, have, cost, etc.

A statív igék egy része folyamatos igeidőkben 
használható, de eltérő jelentéssel.

I’m seeing my doctor tomorrow.

I’m thinking of buying a car.
Autó vásárláson gondolkodom.

She’s having a shower at the moment.
Éppen

A melléknevek és határozók közép és felsőfoka

melléknevek
A mondatban a főnevek elé kerülnek, és nincs többes 
számú alakjuk. Ha nem követi őket főnév, akkor nem áll 
előttük névelő.
She’s a beautiful girl. Ő egy gyönyörű lány.

Ez a kerékpár zöld.
határozók
Melléknevekből “Hogyan?” kérdésre válaszoló 
határozókat képezhetünk.
Legtöbb esetben a 
melléknév végére 
kerül
Ha a melléknév 
mássalhangzó+y
végződik, akkor az y i
változik. 
le végződésű 

melléknevek esetén az 

Rendhagyó melléknév határozó párok

• Amikor összehasonlítunk két tárgyat, embert, fogalmat 
egymással, a, középfokot használjuk. A mellékneveket és 
határozószavakat általában than követi.

• A melléknevek és határozószók felsőfokát használjuk, 
amikor egy személyt, állatot vagy dolgot több azonos 
fajtával hasonlítunk össze. A melléknevek és 
határozószavak előtt ebben az esetben mindig határozott 
névelő áll és gyakran az of vagy in elöljárószó követik 
őket.

Mindegyik egy szótagú, 
és a legtöbb két 
szótagú melléknév 
esetén az és 
képzőt használjuk:
Három vagy több 
szótagú melléknevek 
esetében a fokozás a 
more + melléknév / 
most + melléknév 
képzéssel történik:

Minden egyszótagos 
határozószó és 

– –
–

A két vagy több szótagú 
határozószavak:
more + határozószó / 
most + határozószó

Rendhagyó fokozás
középfok felsőfok

Egyéb összehasonlítási formák
• melléknév/határozószó 

Kelly kevésbé szép, 

Fiona kevésbé 
óvatosan vezet, mint a nővére.

• melléknév/határozószó 

A földrajz kevésbé 
érdekes, mint a történelem, de a matematika a 
legkevésbé érdekes tárgy.

• melléknév/határozószó 
önyörű, mint 

rettenetesen táncol, mint a nővére.
• melléknév/határozószó 

Kelly isn’t as tall as Sheila.

Fiona doesn’t dance as terribly as her siste
táncol olyan szörnyen, mint a nővére.
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Egyszerű múlt idő
KIJELENTŐ MÓD

TAGADÁS

didn’t work / go

KÉRDŐ ALAK

Megjegyzés: rendhagyó igék listáját

egyszerű múlt igeidőt használjuk: 
• meghatározott múlt időben történt cselekvések, 

történések kifejezésére.
We bought our house five years ago. 5 éve vettük a 
házunkat.

• Múlt idejű szokásos és ismétlődő cselekvések 
ejezésére.

Mikor a szüleimmel éltem, mindig korán feküdtem le 

• Egymás után történt múlt idejű cselekvések esetén (pl. 
felsorolás)

kor felkeltem, megreggeliztem és 
elmentem az iskolába. 

Időhatározók múlt idő esetén

KIJELENTŐ MÓD

TAGADÁS
didn’t use to play

KÉRDŐ ALAK

szerkezetet régi szokások kifejezésére használjuk, 
melyek a jelenben már nem történnek. 

Mikor fiatalok voltunk, mindig elmentünk görkorcsolyázni 
délutánonként.

• A “ ” használható megszámlálhatatlan és 
megszámlálható főnevek előtt egyaránt, kijelentő 
mondatokban, illetve kínálás eseténél.

narancslé a hűtőben.
Would you like some chips? Kérsz egy kis sült krumpli

• Az “ ” megszámlálhatatlan főnevek előtt és többes 
számú megszámlálható főnevek előtt állhat tagadó és 
kérdő mondatokban.
Is there any orange juice in the fridge? Van narancslé a 
hűtőben?
There aren’t any chips on the table. Nincs sült krumpli az 

• (=semennyi) megszámlálhatatlan vagy többesszámú 
megszámlálható főnév előtt állhat.
There is no cheese in the fridge. = There isn’t any
the fridge. Nincs sajt a hűtőben.

• egyes számban megszámlálható 
főnevekkel használható
Every family in this town has got a car. Ebben a városban 
minden családnak van autója.

Személyre utal

lőbbi összetételeket ugyanúgy használjuk, mint 
de nem követi őket főnév. Mindig 

egyes számú igékkel áll

keményen dolgozik.
I can’t find my glasses anywhere. Sehol nem találom a 
szemüvegem.

Module 2 

Befejezett jelen igeidő

KIJELENTŐ MÓD
Rövid alak

I’ve played
You’ve played
He’s played
She’s played
It’s played
We’ve played
You’ve played
They’ve played

TAGADÁS
Rövid alak

I haven’t played
You haven’t played
He hasn’t played
She hasn’t
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It hasn’t played
We haven’t played
You haven’t played
They haven’t played

KÉRDŐ ALAK RÖVID VÁLASZ
No, I haven’t.
No, you haven’t.
No, he hasn’t.
No, she hasn’t.
No, it hasn’t.
No, we haven’t.
No, you haven’t.
No, they haven’t.

igeidőt a have/has segédigével és az ige 
harmadik alakjával képezzük. Ha az ige nem rendhagyó, a 
harmadik alakja megegyezik a múlt idejű alakkal (

Rendhagyó igék táblázata

igeidő használata:
• Olyan múltban történt cselekvések, történések esetén

használjuk, amelyekhez nem kötődik konkrét időpont.
I’ve visited the National History Museum, so I don’t want 
to go there again. Már voltam a Természettudományi 
Múzeumban.  Nem akarok megint menni.

• Olyan múltban történt cselekvések, történések esetén, 
melyek a jelenre hatással vannak.
Look! Jerry has broken his leg! Nézd! Jerry eltörte a lábát!

Gyakori időhatározók

A befejezett jelen és egyszerű múlt igeidők

Egyszerű múlt
• Olyan múltban 

történt cselekvések, 
történések esetén, 

kötődik konkrét 
időpont.

Már voltam Rómában.
• az alábbi 

időhatározókkal:

• Pontosan meghatározott 
múltban történt cselekvés 
esetén

Tavaly voltam Rómában.
• az alábbi időhatározókkal:

• jelentése: elment, és még mindig 

Lisa has gone to the supermarket. (She’s still there.) 
Lisa elment a boltba. (Még most is ott van)

• jelentése: elment valahová/volt 
valahol, és már visszaért.
Lisa has been to Barcelona. (Now she’s back.) Lisa 
már volt Barcelonában. (És most nincs ott).

Befejezett jelen és a since/for/how long

Múltban kezdődő és jelenig tartó cselekvésekre, történésekre 
utalva használjuk.

you had this car? Mióta van 
meg az autód?

since + az időtartam I’ve had this car
2020. 2020 óta van 

meg az autóm.

for + az időtartam I’ve had this car
for six years. Hat éve van 
meg az autóm.

 
Module 3 

• (túlságosan, túl) melléknevek és határozók előtt 
állhat. 
This coffee is too hot. I can’t drink it. Ez a kávé túl meleg. 

• (elég, eléggé) melléknevek és határozók után 
áll, viszont főnevek előtt. 

a picnic. Elég meleg az 
idő egy piknikhez.
There’s enough food in the fridge. Van elég étel a 
hűtőben.

• Szóismétlés kerülésére használhatjuk megszámlálható 
főnevek helyett egyes vagy többes számban.

Melyik táska a tiéd? A 
fekete (táska).

könyveket szereted? A történelemről szóló (könyveket).

• (mennyi?) kérdőszót megszámlálhatatlan 
főnevek előtt használjuk, mennyiségre kérdezve. 
How much water is in the bottle? Mennyi víz van az 
üvegben?
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A How much...? kérdőszóval árakra is kérdezhetünk
How much are these shoes? £100? Mennyibe kerül a 
cipő?

• (hány?) kérdőszó megszámlálható főnevekre 
utal, és darabszámra kérdezünk vele.  
How many cans of lemonade do we need? Hány doboz 
limonádéra van szükségünk?

• (sok) megszámlálhatatlan főnevek előtt általában 
kérdő és tagadó mondatokban használható.
We haven’t got much money. Nincs sok pénzünk.

• (sok) megszámlálható főnevek előtt áll, általában 
kérdő és tagadó mondatokban
There aren’t many books in the bookcase. Nincs sok könyv 
a könyvespolcon.

• 
megszámlálható és megszámlálhatatlan főnevek előtt 
egyaránt állhat, általában kijelentő mondatokban. 
There is a lot of coffee in my cup. Sok kávé van a 
bögrémben.
There are lots of / loads of eggs in the fridge. Sok tojás van 

hűtőben
• (kevés, egy kis) megszámlálhatatlan főnevek 

előtt használható.

• (egy pár, egy kevés) többesszámú 
megszámlálható főnevek előtt áll.

n the table. Van pár újság az 

Vonatkozó névmások (who, which, that)

• Jelzői mellékmondatokban utalnak a főmondat tárgyára 
vagy alanyára. 

• A vonatkozó névmás elhagyható a mondatból, ha utána 
közvetlenül alany következik. 

Mrs Robins a tanár. Őt szeretem legjobban.

a tanár, akit a legjobban szeretek.

névmás példa
Személyekre 

That’s the boy (who/that)

Állatokra, 
tárgyakra utal

Must/Have to segédigék

KIJELENTŐ MÓD
TAGADÁS I/You/He/She/It/We/You/They mustn’t go
KÉRDŐ ALAK
RÖVID VÁLASZ

No, I/he/she/it/we/you/they mustn’t.

KIJELENTŐ MÓD TAGADÁS
don’t have to go
doesn’t have to go

KÉRDŐ ALAK

RÖVID VÁLASZ
don’t.
doesn’t.

• és segédigék jelen és jövő idejű 
kötelességet fejeznek ki. 

autót. 
• mustn’t tiltást jelent.

You mustn’t be late again! Tilos újra elkésned!
• don’t/doesn’t have to jelentése: nem kell.

You don’t have to come early tomorrow. It isn’t necessary. 
Nem kell holnap korán jönnöd. Nincs rá szükség.

Múlt idejű kötelességre vagy annak hiányára (kell, nem 
segédigét használjuk, tehát a must nem 

jelölhet múlt időt.

Module 4 

A should segédige

KIJELENTŐ MÓD TAGADÁS
shouldn’t go

KÉRDŐ ALAK

RÖVID VÁLASZ

shouldn’t.
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segédigét használjuk:
• tanács, javaslat kérésekor, adásakor

B: You shouldn’t work so hard. Nem kellene olyan 
keményen dolgoznod. 

• vélemény kifejezésére

gyerekeknek több gyümölcsöt kellene enniük.
• ötlet, javaslat esetén

tonight. Menjünk bowlingozni ma 

“ugye?” kérdés

Rövid utókérdés a kérdőmondat végén Használjuk ezeket:
• amikor nem vagyunk biztosak valamiben.
• amikor azt szeretnénk, hogy a másik személy egyetértsen 
velünk.

Rövid kérdéseket képezünk a mondat végén segéd
modális igével és az alan yal azonos személyben lévő 
személyes névmással.

You couldn't see her, could you? Nem láttad őt, ugye?

• Amikor a főmondat igéje állító, az utókérdés tagadó:
The boys are at school, aren’t they? A fiúk iskolában 

• Amikor a főmondat igéje tagadó alakú, az utókérdés állító:
She hasn't seen the doctor yet, has she? Még nem volt 
orvosnál, ugye?

Főnévi igenév
át használjuk (

• célhatározói mellékmondatként

• bizonyos igék után: 

Úgy döntöttem, 
veszek egy házat a tenger közelében.

• oo és enough szavak mellett
Ez a kávé túl forró ahhoz, 

rövid
• segédigék után

Abbahagyod a beszédet?

• és igék után.
Állandóan tanulásra 

késztet.
Anya, kérlek, hadd 

Megjegyzés: A help igét használhatjuk mindkét alak

Mindig segítek a bátyámnak a házi 

) használu
• 

Az edzés jót tesz az 
egészségnek.

• bizonyos igék után

Keep going and you’ll find the post office. Menj tovább, és 
megtalálod a postát.

• bizonyos kifejezések után: don’t mind, can’t

I can’t stand being ill. em bírom a betegséget.
• elöljárószavak után

Fogmosáshoz fogkefét használunk.
• a go ige után tevékenységet jelöl:

Minden hétvégén megyek 
úszni.

Module 5 

• jelentése: mindkettő, tehát két személyt vagy 
jelöl. Kijelentő vagy kérdő

használjuk, és többes szám követi.

Pablo és Kim a 
barátaim. Mindketten tanulók.

• jelentése: összes, mind. Kettőnél több személyre 
vagy dologra használható. Kijelentő vagy kérdő 
mondatokban használjuk, és többes szám követi.

Emma, Pablo és Mike egész Európát beutazzák. 

• jelentése: egyik sem, két dolog közül.
vagy többes szám követi

Emma és Kim Rómába akar 
menni. Egyikük sem volt még Olaszországban.

• jelentése: egyik sem, de több mint két dolog 
közül. asználható kettőnél több személyre vagy 

Egyes vagy többes szám követi.

Rozita, Robert és Clara
Olaszországból származnak. Egyikük sem beszél angolul.

• Jelentése: bármelyik, két dolog közül.
Either. I don’t 

él? Bármelyik

(Én is, én sem)

Egyetértés kifejezése (én is/én sem)
So + segédige + alany

A segédige mindig a fő

iskolába.
B: So do I. Én is.
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Neither + segédige +alany 

A segédige mindig a főmondathoz igazodik.
A: I can’t play the piano. 
Nem tudok zongorázni.
B: Neither can I. Én sem.

A: I don’t like chocolate. 
Nem szeretem a csokoládét.

testvérem sem.

Ellenvélemény kifejezésére (de én igen/de én nem)
• A főmondat segédigéjének ellentétes alakját használjuk, a 
mondat szórendje állító.
A: I can’t dance. Nem tudok táncolni.
B: I can. De én igen.

I’ve been to Italy. Voltam már Olaszorszában.
B: I haven’t.  Én nem. 

Egyszerű jelen Szenvedő szerkezet

KIJELENTŐ MÓD

TAGADÁS

isn’t
aren’t

KÉRDŐ 

Egyszerű mú Szenvedő szerkezet

KIJELENTŐ MÓD

TAGADÁS
wasn’t

weren’t

KÉRDŐ ALAK

Szenvedő szerkezet
Használat

zenvedő szerkezet a cselekvés hangsúlyozására 
használjuk, a hangsúly nem azon van, ki végezte el a 
cselekvést, hanem, hogy az megtörtént.

A szenvedő szerkezetben mindig szerepel a létige (megfelelő 
alakban) és a főige harmadik alakja. A mondat a tárggyal 
kezdődik. 

A cselekvés végzője (alany) gyakran ki is marad a mondatból:
• maga a cselekvés lényegesebb, annál, aki 

végrehajotta
The house is built. Kész a ház (mindegy, hogy ki építette 

• nem ismerjük a cselekvőt.
Megtalálták a táskám! (

ki találta meg, a lényeg az, hogy meglett
• egyértelmű, hogy ki végzi a cselekvést

A BMW autók 
Németországban készülnek. (gyári munkások által)

árgy

szenvedő tárgy

Module 6 

Vonatkozó névmás / határozószó (where)

A vonatkozó névmás és a határozószó
mellékmondatokat vezet be.

névmás Példa

irtoklás
kifejezése (akié, 
amié)

férfi, akinek a 
pénztárcáját 
megtalálta, ott 

határozószó

re utalás 
hely, ahol élek, 
gyönyörű.

és névmást/határozószót nem lehet elhagyni a 
mondatból, és nem helyettesítheti a 

Feltételes mód 1

Jelen vagy jövő időre utaló feltételes mód

mellékmondat Főmondat

If + egyszerű jelen segédigék (can, may, 

Felszólító mód
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I like the car, I’ll buy it. Ha tetszik az autó, megveszem.

be akarsz menni a múzeumba, venned kell jegyet.
. Ha nem érzed jól magad, 

feküdj le. 

• jelentése: hacsak nem. 
We’ll go shopping unless it rains. Elmegyünk 
vásárolni, hacsak nem esik.

Ha a mellékmondat áll elől, vesszőt kell tenni a két 
tagmondat közé.

Időhatározói mellékmondatok – jövő)

• 
• Amikor a mondat a jövőre vonatkozik, általában az 

egyszerű jelent használjuk a mellékmondatban, és a jövő
időt ( a főmondatban.

Mellékmondat főmondat

Mielőtt 

I’ll tell you. 
I’ll help you with your 

segítek a 
projektjében.

mellékmondat a főmondat elé kerül, a két 
tagmondatot vessző választja el.
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